
Uchwała Nr XL/164/2009 
Rady Gminy Rzekuń

z dnia 20 stycznia 2009 roku

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy

Na podstawie art.229 pkt 3 kpa  uchwala się , co następuje:

§ 1.

1. Stwierdza  się,  że  skarga  mieszkańców wsi  Ławy i  Goworki  na  działalność 
Wójta Gminy Rzekuń Bogusława Tyszkę jest zasadna .

2. Uzasadnienie rozstrzygnięcia o którym mowa w ust. 1 zawiera załącznik do 
uchwały.

§ 2.

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 Przewodniczący Rady

Kazimierz Jastrzębski



Załącznik do uchwały
 Nr XL/164/2009 

Rady Gminy Rzekuń
z dnia  20 stycznia 2009 roku

Uzasadnienie 

Komisja Rewizyjna w dniu 16 stycznia 2009 roku z udziałem mieszkańców ,radcy 
prawnego oraz pracownika Urzędu Gminy wysłuchała obecne na posiedzeniu strony, 
przeanalizowała  skargę  oraz  rozpatrzyła  przedstawione  dokumenty  i  uznała  ją  za 
zasadną.

Mieszkańcy wsi Ławy i Goworki skarżą iż „ w oparciu o prawo do wnoszenia 
wniosków  do  zmian  w  pIanie  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Rzekuń 
przedstawiciele  wsi  Goworki  (w 6-cio  osobowej  grupie)  w dniu  03.10.2008r.,  na 
podstawie  ogłoszenia  w  Tygodniku  Ostrołęckim nr  38/1489  z  dnia  16.09.2008r., 
poprosili  o  wgląd  w  dokumentację  w  zakresie  planowanych  zmian  dotyczących 
naszych  działek.  Pan  Wójt  odmówił  nam  takiego  prawa,  twierdząc  że  planu 
zagospodarowania przestrzennego nie posiada, a studium ma charakter wirtualny i 
również go nam nie przedstawił.  Na nasze zapytania, do jakiego stanu zmian i w 
jakim  dokumencie  mamy  się  wobec  tego  ustosunkować  nie  otrzymaliśmy 
odpowiedzi.  Otrzymaliśmy  natomiast  wzory  druków  do  ewentualnych  naszych 
indywidualnych potrzeb, bez orientacji w projekcie zmian.
Swoje  stanowisko  odmowy  informacji  Wójt  konsekwentnie  podtrzymał  wobec 
przedstawicieli  wsi  Ławy,  w  innych  terminach  przed  dniem 20.10.2008r.  Jest  to 
naruszenie prawa do informacji.
Ponadto zarzucamy Panu Wójtowi kłamliwe, uporczywe twierdzenie jakoby nic nie 
wiedział  o  planach  budowy  wieży  radiokomunikacyjnej  w  miejscowościach 
Ławy/Goworki.  Jako  dowód  załączmy  kserokopię  dokumentów  wysłanych  do 
Urzędu Gminy w Rzekuniu przez Starostwo Powiatowe w Ostrołęce, to jest:
•    zawiadomienie   GBN.7351/336/2008   z   dnia   30.04.2008r.    o   zamiarze 
wszczęcia postępowania,
•    decyzja nr 453/2008 o pozwoleniu na budowę z dnia 19.05.2008r..
Publicznie  na  sesji  Rady  Gminy  w  dniu  13.1I.2008r.  ponownie  wyparł  się,  że 
posiadał wiedzę na temat projektowanej budowy. Zaniechanie udzielenia informacji o 
tym przedsięwzięciu, aczkolwiek nie wymagane prawem, naraża nas na daleko idące 
konsekwencje.  Odczuwamy  też  lekceważące  traktowanie  naszych  przedstawicieli 
przez  Pana  Wójta  w  trakcie  tejże  sesji,  podczas  której  nie  zechciał  wysłuchać 
składanych przez nich zapytań i wniosków. Zignorował również nasze
 wystąpienie  z  dnia  16.10.2008r.  na  rzecz  zrównoważonego  rozwoju  Gminy, 
ograniczając się jedynie do bezterminowej propozycji spotkania z przedstawicielem 
ZEO S.A. w Ostrołęce w sprawie inwestycji budowy Elektrowni C. Takie spotkanie 
powinno  mieć  miejsce  z  chwilą  powzięcia  informacji  o  planowanym 
przedsięwzięciu, a przed podjęciem Uchwały przez Radę Gminy. Aktualnie 
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pozbawione jest głębszego sensu. Zgłaszamy utratę zaufania wobec instrumentalnego 
sposobu traktowania nas i ciążących na nas skutków wynikających z decyzji Pana 
Wójta Gminy Rzekuń. Prosimy zatem o podjęcie działań zgodnych z kompetencjami 
Rady Gminy”
Niniejsza skarga została podpisana przez 53 mieszkańców . 
Po sprawdzeniu dokumentów przedstawionych na posiedzeniu  Komisji Rewizyjnej 
w dniu 16 stycznia 2009 roku przez Wójta Gminy Rzekuń Komisja stwierdza,  iż 
Wójt  Gminy Bogusław Tyszka publicznie na sesjach Rady Gminy Rzekuń w dniach 
13 listopada 2008 roku i 15 grudnia 2008 roku  poinformował  radnych, sołtysów 
oraz   mieszkańców  ,  iż   nie  posiadał  wiedzy   na  temat  budowy  wieży  RTV w 
miejscowości  Ławy,  Goworki  ,  Z przedstawionych dokumentów wynika,  iż  firma 
INFO- TV-FM Sp. zoo w dniu 12 lutego 2008 roku złożyła pisma dotyczące:
– oceny  zgodności  zamierzenia  inwestycyjnego  z  MPZP Gminy  Rzekuń  t.j. 
budowy wieży RTV o wysokości około 130 m jak również informacji, czy zapisy w 
MPZP  Gminy  Rzekuń  dotyczące  działki  nr  291-3  PBS  –  tereny  obiektów 
produkcyjnych , składów i magazynów dopuszczają realizację zamierzonej przez  ich 
inwestycji  celu  publicznego,  oraz  wniosek  o  wydanie  wypisu  i  wyrysu  z 
obowiązującego  Planu  Zagospodarowania  Przestrzennego  Gminy  Rzekuń 
dotyczącego  działki  oznaczonej  numerem geodezyjnym 291 położonej  przy  ulicy 
Przemysłowej w miejscowości Ławy  w celu  uzyskania  planu budowy wieży RTV.

Komisja Rewizyjna stwierdza, że Wójt Gminy  Bogusław Tyszka odpowiedział 
firmie INFO- TV-FM Sp. zoo w dniu 14 lutego 2008 co stwierdził   własnoręcznym 
podpisem  w  sposób  następujący:  „  że  planowana  przez  Państwa  inwestycja 
polegająca na wybudowaniu wieży RTV na działce oznaczonej nr geodezyjnym 291 
w  Ławach  jest  zgodna  z  ustaleniami  obowiązującego  Miejscowego  Planu 
Zagospodarowania  Przestrzennego  Gminy  Rzekuń  oraz  wydał  wypis  i  wyrys  z 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Rzekuń  w  dniu  14 
lutego 2008 roku.
Z   dokumentów  wynika  również,  że  Starostwo  Powiatowe  w  Ostrołęce  wydało 
decyzję  nr  453/2008  zatwierdzającą  projekt  budowlany  i  wydało  pozwolenie  na 
budowę wieży antenowej z systemem RTV  o konstrukcji stalowej w dniu 19 maja 
2008 roku.
W trakcie  obrad  Komisji  Rewizyjnej  w dniu  16  stycznia  2009  roku  mieszkańcy 
zarzucili Wójtowi  Gminy iż przedmiotowa decyzja narusza § 51 , § 4 oraz § 11 
Uchwały Nr   IV/19/2006 Rady Gminy Rzekuń z dnia 29 grudnia 2006 r. w sprawie 
Miejscowego  Planu  Zagospodarowania  Przestrzennego   Gminy  Rzekuń  . 
Jednocześnie  zarzucili  ,iż  na  podstawie  art.  3  i  art  6  prawo  ochrony  środowiska 
Gmina  zaniechała  poinformowania  mieszkańców  o  planowanym  przedsięwzięciu 
oraz nie uwzględniła wymagań od inwestora oddziaływania na środowisko .
W ocenie Rady Gminy  zarzuty są zasadne.


